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BRM.0002.33.2021 
Protokół Nr XXXIII/21 

z XXXIII sesji Rady Miejskiej w Rynie 
odbytej w dniu 29 czerwca 2021 roku 

 
Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy  przy ul. Ratuszowej 2 w Rynie   
w godz.15:00 do 18:00 .  

 
W obradach uczestniczyli: 
 
-     Radni Rady Miejskiej  
-     Burmistrz MiG                          -   Jarosław Filipek      
-     Sekretarz Gminy                      -   Monika Chyła 
-     Skarbnik Gminy                       -   Agnieszka Kozłowska–Budka 
-     Kierownik MGOPS                   -  Ewa Modzelewska   
-     Prezes PGKiM                         -  Juliusz Leczycki 
-     Dyrektor RPEKiT                     -   Maria Tuczyńska 
-     Dyrektor Zespołu S-P              -   Renata Radziulewicz       
-     Radca Prawny                         -  Anna Ulanowska  
 
 
Porządek posiedzenia: 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji z dnia 26 maja br. 
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie  między   
    sesjami. 
5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między sesjami. 
6. Raport o stanie Gminy Ryn za 2020r. Druk 1 : 
       1) wystąpienie Burmistrza Miasta i Gminy Ryn 
       2) debata 
       3) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn wotum  zaufania. Druk 2 
7. Wykonanie budżetu Gminy za 2020r. Druk 3 : 

1) wystąpienie Burmistrza Miasta i Gminy Ryn 
2) rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2020 r. 
    oraz informacji o stanie mienia, dyskusja 
3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu     
    Gminy Ryn za 2020 r. wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Druk 4 
4) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Druk 5 
5) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium Druk 6 
6) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej   
    Druk 7                                               

         7) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 
                 z wykonania budżetu za 2020 rok Druk 8    

8) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn. Druk 9 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości niezabudowanych    
     oznaczonych nr 1/209, nr 1/210, 1/211 i nr 1/213, położonych w obrębie miasta Ryn. Druk 10 
9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Wojewodą Warmińsko –    
    Mazurskim w sprawie powierzenia Gminie Ryn prowadzenia zadań zleconych z zakresu  administracji   
    rządowej dotyczących utrzymania grobów i cmentarzy wojennych. Druk 11 
10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „ Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie   
      miasta i gminy Ryn”. Druk 12 
11. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do dzierżawy działek o nr 42/15 i nr 42/30 położonych 
      przy ul. Podmiejskiej w Rynie. Druk 13 
12. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości niezabudowanych,   
      oznaczonych nr 95/15, nr 95/16, nr 95/17, nr 95/19, nr 95/20 i nr 95/24 położonych na terenie miasta   
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      Ryn. Druk 14 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu   
      zagospodarowania przestrzennego Miasta Ryn w części obejmującej działki o nr geodezyjnym   
      123/16,123/12,152 oraz fragment działki 123/14. Druk 15 
14. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania według właściwości wniosku Pani E.P. Druk 16 
15. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku Pani M.P. według właściwości. Druk 17 
16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2021r. Druk 18 
17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata 2021-  
      2027.Druk 19 
18. Podjęcie oświadczenia w sprawie poparcia działań zmierzających do realizacji inwestycji polegającej  
      na przebudowie drogi wojewódzkiej nr 592 na odcinku Kętrzyn – Giżycko. Druk 20 
19. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
20. Zamknięcie posiedzenia.    
 
Ad.1  Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej. Stwierdził prawomocność 
obrad, w których  uczestniczyło 14 radnych. Nieobecna Pani M. Owczarek. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 
Ad.2 Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
 
Nie zgłoszono wniosku o zmianę porządku obrad. 
 
Ad.3  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji z dnia 26 maja br. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie protokół z poprzedniej sesji z 
dnia 26 maja br.  
W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół został przyjęty większością głosów. Za – przyjęciem 
głosowało 13 radnych; przeciw – nie było; 1 radny wstrzymał się od głosu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej 
Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Jolanta Danuta Kołakowska 
 
NIEOBECNI (1) Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.4  Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie    
         między sesjami. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, że: 

1/ 11 czerwca wspólnie z Panem Burmistrzem i Panią Sekretarz  uczestniczył w III integracyjnym 
przeglądzie pieśni żeglarskiej osób niepełnosprawnych, który odbył się w ośrodku wypoczynkowym 
Zofiówka. Wyraził nadzieję, że będzie to impreza cykliczna która, na stałe wejdzie do kalendarza imprez. 
W imprezie udział wzięło 10 warsztatów terapii zajęciowych z terenu naszego województwa, ponad 120 
osób. Impreza była bardzo udana.  
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2/ 14 czerwca odbyło się spotkanie w RPEKiT z sołtysami, na którym  rozmawiano o sprawach 
bieżących, o nadchodzącym we wrześniu dożynkach, które w tym roku odbędą się w Ławkach. 
3/ 15 czerwca odbyło się walne zebranie naszego stowarzyszenia prowadzącego Warsztaty Terapii 
Zajęciowej i Środowiskowy Dom Samopomocy.  
4/ uczestniczył  w  zakończeniu roku w przedszkolu i  w szkole. 
5/ wpłynęło wystąpienie pokontrolne z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie – wystąpienie 
stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu. 
 6/ wpłynęło pismo od Burmistrza MiG odnoszące się kontroli przeprowadzonej prze Regionalną Izby 
Obrachunkową w Olsztynie - pismo stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokółu. 
7/ wpłynęły stanowiska Rady Miejskiej w Kętrzynie i Rady Gminy w Giżycku dotyczące przebudowy 
drogi wojewódzkiej nr 592 -  drogi łączącej Giżycko z Kętrzynem, przebiegającej przez Sterławki Wielkie.  
- kserokopia pisma stanowi załącznik nr 4 i 5 do niniejszego protokółu. 
8/ wpłynęło pismo od  Burmistrza MiG informujące o zainstalowaniu  przebieralni na plaży w Rynie w 
związku ze złożonym wnioskiem – pismo stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokółu. 
9/ odczytał treść pisma mieszkanki naszego miasta dotyczące problemów, jakie stwarza jeden z 
lokatorów – pismo stanowi załącznik nr 6a do niniejszego protokółu. 
 
Ad.5 Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między   
         sesjami. - sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że: 
 
1/ 26 maja uczestniczył w Powiatowym w Dniu Strażaka, które odbyło się w Giżycku. Został tam 
wyróżniony, odznaczony Pan Andrzej Mieczkowski, który jako jedyny strażak ochotnik  otrzymał medal.  
2/ 4 czerwca odbyło się otwarcie obozowiska stowarzyszenia paramilitarnego nad jeziorem tałtowisko. 
Podobne obozowisko działała w Orzyszu. Na otwarciu był wojewoda i  doradca ministra w stopniu 
generała.   
3/ 9 czerwca odbyło się walne zebranie z Stowarzyszenia Wielkie Jeziora Mazurskie 2020.  
4/ 11 czerwca odbył się III przegląd pieśni żeglarskiej osób niepełnosprawnych, w którym uczestniczyło 
wiele warsztatów terapii zajęciowych  
5/ 14 czerwca odbyło się spotkanie sołtysów. Sołectwo  Ławki  podtrzymało  swoją decyzję o organizacji 
dożynek w Ławkach. Na początku lipca zostanie zorganizowane kolejne  zebranie z sołtysami w sprawie 
dożynek. 
6/ 19 czerwca uczestniczył w zgromadzeniu stowarzyszenia ogrodów działkowych. 
7/ uczestniczył w zakończeniu roku szkolnego.  
8/ 24 czerwca wziął udział w walne zgromadzenie członków Spółdzielni Mieszkaniowej „ Jarzębina „   
    w Rynie 
9/ 25  uczestniczył w walnym zebraniu Krajowej Sieci Cittaslow, które odbyło się w Bartoszycach.  
 
Ad.6  Raport o stanie Gminy Ryn za 2020r. Druk 1 : stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokółu 
       
 1) wystąpienie Burmistrza Miasta i Gminy Ryn 
      
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił raport o stanie gminy za 2020r. 
 
2) debata 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – stwierdził, że zmarło 90 osób tj. dwa razy tyle  
ile się urodziło. To spowodowało, że w naszej gminie znowu ubyło w ubiegłym roku 75 mieszkańców i 
stan populacji zmniejsza się.  
 
 
3) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn wotum  zaufania  
    Druk 2 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały sprawie 
udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn wotum zaufania.   
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 14 
radnych. 
Uchwała Nr XXXIII/250/21 stanowi załącznik nr 9  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14 ) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka 
Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk. 
 
NIEOBECNI (1) Marta Agnieszka Owczarek 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – podziękował Radzie Miejskiej za udzielenie wotum zaufania.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – zarządził dziesięciominutową przerwę w obradach. 
 
Po przerwie: 
 
Ad.7. Wykonanie budżetu Gminy za 2020r. Druk 3 : załącznik nr 10 do niniejszego protokółu 
 
1) wystąpienie Burmistrza Miasta i Gminy Ryn 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił wykonanie budżetu za 2020r. 
 
2) rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2020 r. 
    oraz informacji o stanie mienia, dyskusja 
 
Radni nie zgłosili uwag do realizacji budżetu za 2020r. 
 
3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu     
    Gminy Ryn za 2020 r. wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Druk 4 
 
Pani A. Kozłowska - Budka – Skarbnik Gminy - przedstawiła  pozytywną opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Olsztynie -  opinia stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokółu.                              
4) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Druk 5 
 
Pan I. Nieckarz – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - przedstawił pozytywną opinię Komisji Rewizyjnej 
o wykonaniu budżetu -  opinia stanowi załącznik nr 12  do niniejszego protokółu.   
 
5) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium Druk 6 
 
Pan I. Nieckarz – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej o  
udzielenie absolutorium - wniosek stanowi załącznik nr 13  do niniejszego protokółu.                             
 
6) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej   
    Druk 7                                               
 
Pani A. Kozłowska - Budka – Skarbnik Gminy - przedstawiła  pozytywną opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej  -  opinia stanowi załącznik nr 14  do niniejszego protokółu.        
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7) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 
      z wykonania budżetu za 2020 rok Druk 8    

 
Po rozpatrzeniu, Rada Miejska w Rynie  zatwierdziła sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu gminy za 2020 rok. 
Uchwałę w powyższej sprawie Rada Miejska podjęła jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr  XXXIII/251/21  – stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokółu. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14 ) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka 
Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk. 
 
NIEOBECNI (1) Marta Agnieszka Owczarek 
 
8) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn. Druk 9 
 
Po zapoznaniu się ze sprawozdaniem finansowym za 2020r., sprawozdaniem z wykonania budżetu 
gminy za 2020r. wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, informacją o stanie 
mienia,  po zapoznaniu się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi MiG Ryn, a także opinią RIO w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej, po przegłosowaniu  
wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium: 
Rada Miejska w Rynie w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie podjęła uchwałę w 
sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn (ustawowy skład rady – 15 radnych). 
Uchwała Nr XXXIII/252/21 – stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr 
Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG - serdecznie podziękował za udzielone absolutorium. Szczególnie, że to 
był bardzo trudny rok i ze względów finansowych i ze względów innych. Niemniej jednak udało  
się ten rok zamknąć przyzwoicie. Podziękował wszystkim pracownikom na czele z Panią Skarbnik, która 
te wszystkie cyferki układała. Przypomniał, że zarówno on, jak i Pani Skarbnik i Sekretarz pracują  dosyć 
krótko. Podziękował  również Pani Sekretarz za pracę, którą włożyła w opracowanie tego raportu. 
Podziękował też Radnym za współpracę. Za to, że nie ma kłótni, że nie ma przeciągania liny, że nie ma  
jakiś takich prywatnych wojenek, że wszystko układa się dobrze. Podziękował za zaufanie.  
Ze swojej strony obiecał, że zrobi wszystko , żeby zasłużyć z pełną świadomością na  wotum zaufania w 
kolejnych latach.  
 
Pan J. Brant – Przewodniczący Rady Miejskiej – stwierdził, że  to bardzo trudny i  ciężki rok zupełnie 
inny, jak te wszystkie poprzednie. Nie mniej jednak w jakiś sposób Pan Burmistrz ze swoją ekipą podołał 
wyzwaniu i  budżet się zamknął.   
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Ad.8  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości niezabudowanych    
         oznaczonych nr 1/209, nr 1/210, 1/211 i nr 1/213, położonych w obrębie miasta Ryn. Druk 10 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości niezabudowanych oznaczonych nr 1/209, nr 1/210, 1/211 i 
nr 1/213, położonych w obrębie miasta Ryn. Druk 10 
 
Uchwałę w powyższej sprawie Rada Miejska podjęła jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr  XXXIII253/21  – stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr 
Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.9  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Wojewodą   
          Warmińsko – Mazurskim w sprawie powierzenia Gminie Ryn prowadzenia zadań zleconych   
          z zakresu  administracji  rządowej dotyczących utrzymania grobów i cmentarzy wojennych.   
          Druk 11 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Wojewodą Warmińsko – Mazurskim w sprawie 
powierzenia Gminie Ryn prowadzenia zadań zleconych z zakresu  administracji  rządowej dotyczących 
utrzymania grobów i cmentarzy wojennych. Druk 11 
 
Uchwałę w powyższej sprawie Rada Miejska podjęła jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr  XXXIII254/21  – stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr 
Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
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NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „ Regulaminu utrzymania czystości i porządku na   
          terenie miasta i gminy Ryn”. Druk 12 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
uchwalenia „ Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta i gminy Ryn”. Druk 12 
 
Uchwałę w powyższej sprawie Rada Miejska podjęła jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr  XXXIII255/21  – stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr 
Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do dzierżawy działek o nr 42/15 i nr 42/30   
            położonych przy ul. Podmiejskiej w Rynie. Druk 13 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
przeznaczenia do dzierżawy działek o nr 42/15 i nr 42/30 położonych przy ul. Podmiejskiej w Rynie. 
Druk 13 
 
Uchwałę w powyższej sprawie Rada Miejska podjęła jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr  XXXIII256/21  – stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr 
Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek 
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Ad.12  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości   
            niezabudowanych, oznaczonych nr 95/15, nr 95/16, nr 95/17, nr 95/19, nr 95/20 i nr 95/24   
            położonych na terenie miasta Ryn. Druk 14 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości niezabudowanych, oznaczonych nr 95/15, nr 95/16, nr 
95/17, nr 95/19, nr 95/20 i nr 95/24 położonych na terenie miasta Ryn. Druk 14 
 
Uchwałę w powyższej sprawie Rada Miejska podjęła jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr  XXXIII257/21  – stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr 
Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad. 13  Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu   
            zagospodarowania przestrzennego Miasta Ryn w części obejmującej działki o nr   
            geodezyjnym 123/16,123/12,152 oraz fragment działki 123/14. Druk 15 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta 
Ryn w części obejmującej działki o nr geodezyjnym 123/16,123/12,152 oraz fragment działki 123/14. 
Druk 15 
 
Uchwałę w powyższej sprawie Rada Miejska podjęła jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr  XXXIII258/21  – stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr 
Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
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NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek/ 
 
Ad.14  Podjęcie uchwały w sprawie przekazania według właściwości wniosku Pani E.P. Druk 16 
 
Pan J. Brant – Przewodniczący Rady – poinformował, że Pani E.P. zwróciła się do rady o pomoc. 
Uznaliśmy że jest to wniosek, który  został skierowany na poprzedniej sesji do Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji. Komisja uznała, że z treści tego pisma wynika, iż potrzebna jest tam pomóc nie  ze strony Rady 
Miejskiej. Wobec tego pismo to zostanie skierowane do  rozpatrzenia według właściwości:  w zakresie 
objęcia lokatora opieką do Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej;  w zakresie skierowania 
lokatora na leczenie odwykowe do Miejsko Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Rynie; zakresie wszczęcia procedury o pozbawienie lokalu mieszkalnego do zarządcy 
zasobu mieszkaniowego, czyli Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej oraz w zakresie zakłócenia 
zasad ciszy nocnej, zasad współżycia społecznego do Posterunku Policji w Rynie i takie pismo zostanie 
też skierowane do pani, która do nas się zwróciła.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
przekazania według właściwości wniosku Pani E.P. Druk 1 
 
Uchwałę w powyższej sprawie Rada Miejska podjęła jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr  XXXIII259/21  – stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr 
Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.15 Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku Pani M.P. według właściwości. Druk 17 
 
Pan J. Brant – Przewodniczący Rady – poinformował, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji uznała, że 
rozpatrzenie możliwości skorzystania z dostępnych rządowych programów gazyfikacji miejscowości 
Ławki, Canki, Bachorza jest zadaniem według właściwości Burmistrza Miasta i Gminy Ryn.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
przekazania wniosku Pani M.P. według właściwości. Druk 17 
 
Uchwałę w powyższej sprawie Rada Miejska podjęła jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr  XXXIII260/21  – stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr 
Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
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NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad. 16  Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2021r. Druk 18 aktualny 
 
Pani A. Kozłowska - Budka – Skarbnik Gminy - przedstawiła projekt uchwały. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odnośnie zakupu samochodu skrzyniowego poinformował, że niestety 
ten samochód w tej chwili generuje duże koszty i jego eksploatacja jest zupełnie nieopłacalna.  
W sprawie paneli fotowoltaicznych poinformował, że nie udało się uzyskać dofinansowania. Ale montaż  
paneli jest koniecznością nie tylko ze względu na produkcję prądu, która  jest bardzo istotna. Od 
następnego roku zmieniają się przepisy, więc jak teraz założymy, to zyskamy dosyć sporo. Montaż 
paneli konieczny jest też ze względów technicznych. Tam, jak wiecie  jest szklarnia i wszystko potężnie 
się nagrzewa. Trzeba zacząć od dachu,  od przykrycia go czymś, żeby osłonić te pomieszczenia w 
środku, bo temperatura dochodzi tam do 86 stopni. Dlatego trzeba coś z tym zrobić. Wydawanie  
pieniędzy na  izolację dachu, jakieś osłanianie, położenie nowego  nie ma sensu. Więc chcemy to 
wykorzystać jakby dwojako. Po pierwsze produkować prąd, po drugie uzyskać efekt zacienienia tej 
części i pomieszczenie będzie się znacznie mniej nagrzewało. Kolejnym etapem będzie zrobienie 
jakichś żaluzji, rolet, żeby zasłonić również ściany.  Pomieszczenia są ładne duże, ale nie są 
wykorzystane. Ostatnio tak się tam wszystko nagrzało, że jeden z klimatyzatorów  po prostu się stopił.  
Odnośnie świetlicy w Ławkach poinformował, że nie otrzymaliśmy dofinansowania. Jednak kupiliśmy ten 
budynek i trzeba będzie ją  wyremontować i  zacząć od projektu.  
Odnośnie sprzętu nagłaśniającego dodał, że chodzi o sprzęt  różnego rodzaju ponieważ tam nic nie ma. 
Wydaje się potężne pieniądze na wynajęcia, na wypożyczenia. Ten drobniejszy sprzęt zakupi RPEKiT  
sam, dlatego  ta dotacja. Natomiast my kupimy ten trochę większy, żeby wyposażyć już tą salę 
widowiskową. No i również na te z imprezy zewnętrzne, bo faktycznie tam ten mikrofony pamiętają 
jeszcze pierwszego dyrektora.  
 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
zmian budżetu Gminy Ryn na 2021r. Druk 18 aktualny 
 
Uchwałę w powyższej sprawie Rada Miejska podjęła jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr  XXXIII261/21  – stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr 
Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.17 Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata  
           2021- 2027.Druk 19 aktualny 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata 2021- 2027.Druk 19 aktualny 
 
Uchwałę w powyższej sprawie Rada Miejska podjęła jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr  XXXIII262/21  – stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr 
Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.18. Podjęcie oświadczenia w sprawie poparcia działań zmierzających do realizacji inwestycji    
            polegającej na przebudowie drogi wojewódzkiej nr 592 na odcinku Kętrzyn – Giżycko.  
            Druk 20 
 
Pan J. Brant – Przewodniczący Rady – stwierdził, że  wpłynęły stanowiska Rady Miejskiej  w Kętrzynie  i 
Rady Gminy w Giżycku popierające działania remontowe na odcinku drogi 592 z Kętrzyna do Giżycka  i 
myśli, że my nie możemy podjąć innej decyzji,  jak podjęcie oświadczenia popierającego ten remont. 
Ponieważ jest to droga przebiegająca przez Sterławki Wielkie i ona rzeczywiście musi być 
wyremontowana więc myśli,   że poparcie tego oświadczenia jest jak najbardziej pożądane.  
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – dodał, że wszystkie samorządy, które są zainteresowane powstaniem 
tej drogi  podejmują podobne oświadczenia tak naprawdę na prośbę marszałka.  Droga jest 
województwa, więc jest w zarządzie marszałka i są pieniądze. Tylko jest kłopot z uzgodnieniami. Jeden 
z wariantów zakładał wycięcie wszystkich drzew. Ale my  tego też nie chcemy. Nie chcemy tego 
wariantu, gdzie wszystkie drzewa były by usunięte. Chociaż tak naprawdę, żeby powstała droga o tych 
standardach, o których mówimy to  jest to konieczność. Ciągle wszystkie decyzje są blokowane przez 
ekologów. Jeżeli nie będzie wsparcia gmin sam urząd marszałkowski z tym sobie nie poradzi . Jeżeli ich 
nie wesprzemy to  najzwyczajniej w świecie już inni stoją w kolejce po te pieniądze. Więc bardzo ważne 
jest, żeby pokazać takie jednolite stanowisko samorządów. Tam jest  ten wariant taki, jakby pośredni.  
Znaczną drzew  trzeba wyciąć, ale trzeba zostawić te elementy, które można zostawić.  Drzewa powinny 
Drzewa powinny być usunięte i posadzone drugie,  żeby był jakiś kompromis. Niemniej jednak remont 
drogi jest niezbędny i konieczny ponieważ jest to droga również droga dojazdowa od nas do Kętrzyna i 
innej nie ma.  Jest bardzo istotne i to ma wspomóc marszałka i całe służby marszałkowskie w uzyskaniu 
tych wszystkich  z zgód.  
 
Pan J. Brant – Przewodniczący Rady – przypomniał, że na terenie Gminy mamy jedną drogę krajową i 
trzy wojewódzkie. Drzewa rosnące w skrajni jezdni  na przykład na drodze z  Giżycka w stronę Mikołajek  
przez Szymonkę, jadąc przez Prażmowo, czy przez Kozin  rosną już w asfalcie. 
Wiele jest takich sytuacji, że jadąc samochodem trzeba się długo zastanowić kogo przepuścić, bo 
mijając się z  autobusem jest już problem. Coś musimy wybrać, albo zostawimy drzewa i te drogi będą  
niebezpieczne, albo musimy zrobić wszystko, żeby te drogi wyremontować i żeby można było 
bezpiecznie się po nich poruszać. Pan Przewodniczący zaapelował o poparcie oświadczenia.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt oświadczenia w sprawie 
poparcia działań zmierzających do realizacji inwestycji polegającej na przebudowie drogi wojewódzkiej 
nr 592 na odcinku Kętrzyn – Giżycko. Druk 20 
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Oświadczenie  w powyższej sprawie Rada Miejska podjęła jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
  – oświadczenie stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr 
Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek  
 
Ad.19  Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, jak się rozstrzygnęła funduszu obywatelskiego.  
 
Pani M. Chyła - Sekretarz Gminy – odpowiedziała, że głosowaniu podlegało 9 projektów. Większość 
głosów została przeznaczona na jeden projekt, który spełniał wszystkie warunki ujęte w regulaminie. Był 
to projekt przedstawiony przez Pana Andrzeja Mieczkowskiego, chodziło altanę na terenie OSP Ryn.  
Projekt uzyskał 39,40% głosów wszystkich osób, które brały udział w tym projekcie  i tym samym był to 
jedyny projekt, który spełnił wszystkie warunki. Pozostałe projekty niestety nie osiągnęły tego progu 20% 
, a to był warunek żeby przeszedł do realizacji.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – pogratulował Panu A. Mieczkowskiemu. Dodał, że  
otrzymywał wiele telefonów i nawet chciałem głosować na inny projekt, ale tutaj strasznie napierał  Pan I. 
Nieckarz, żeby jednak poprzeć jego projekt,  także poparł jego projekt.   
Pogratulował wszystkim, którym chciało się złożyć te projekty. Część projektów już odpadła 
przedbiegach,  część przeszła dalej. Dobrze, że chociaż jeden z tych projektów zostanie w przyszłym 
roku zrealizowany.  Poprosił, aby w przyszłym roku radni również  mocno się zaangażowali w to  
przedsięwzięcie. Dodał, że spodziewał się, że finalnie będzie więcej głosów na wszystkie te projekty.  
Może trzeba stworzyć większą promocję. Może trzeba, żeby ze strony radnych też mocniej się 
zaangażować, żeby tych  głosów było więcej. Projekt  Pana Andrzeja Mieczkowskiego jest przykładem 
na to, że się da i można trzeba tylko walczyć. Praktycznie 40% wszystkich oddanych głosów przypadło 
temu projektowi.  
 
Pan I. Nieckarz podziękował Pani E. Fitza za pomoc w tworzeniu projektu. Podziękował Panu J. 
Walaskowi oraz mieszkańcom, którzy się zaangażowali akurat w ten projekt. Podziękował również Panu 
Przewodniczącemu.  
 
Pani E.  Modzelewska –  stwierdziła, że chciała zabrać głos, jako mieszkaniec ul. Krzywej, bo widzi, że 
Pan radny, który został z tej ulicy wybrany nie odzywa się na ten temat . Zapytała,  czy dobrze 
zrozumiała z tego co Pani Skarbnik czytała, że  zostały zabrane pieniądze, które były przeznaczone na  
remont  ulicy Krzywej, której jest mieszkańcem już około 40 lat. Została tam wysypana jakaś pospółka, 
która strasznie się kurzy, że nie można nawet w wywiesić nic na podwórku.  Tam mieszkają starsi ludzie, 
którym jest trudno chodzić. Jak był radny, który mieszkał na tej ulicy to został kawałek drogi zrobiony, 
utwardzony. Jak był radny, który mieszkał z drugiej strony ulicy, drugi kawałek został utwardzony. 
Zostało tam do zrobienia już niewiele  i tego nie możemy doczekać. Zapytała, czy zostaną zaprzestane 
prace w tym kierunku. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że został wykonany projekt, jest pozwolenie na budowę. 
W budżecie zaplanowane były środków gminnych plus dofinansowanie. Na razie nie ma 
dofinansowania, nie ma otwartych programów i nie możemy składać wniosku. Najszybciej będziemy 
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mogli to zrobić najprawdopodobniej we wrześniu. Nie ręczy za efekty, ale na pewno wniosek o 
dofinasowanie zostanie  złożony. Nie po to był robiony projekt, żeby zrezygnować z tej inwestycji.  Więc 
inwestycja, jak tylko to będzie możliwe będzie zrobiona. Natomiast, jeżeli chodzi o  ściąganie z budżetu 
różnych pieniędzy z różnych inwestycji to jest takie porządkowanie budżetu. Dodał, że jeżeli budżet  
przekroczy 40 000 000 zł jesteśmy zmuszeni zrobić audyt, a to kosztuje  30 000 -  40 000 zł. Więc to jest 
takie porządkowanie budżetu. Po co sztucznie utrzymywać pieniądze na kontach, gdzie nie wiadomo tak 
do końca, czy te dofinansowanie będzie w tym roku, czy nie będzie. Jeżeli się pojawi,  to pieniądze trafią 
z powrotem do budżetu.  
Na ulicę  Krzywą, Słabowo, ul. Nowickiego, ławki  nie dostaliśmy dofinansowania więc nie ma sensu 
utrzymywać budżetu na poziomie 40-42 milionów złoty, żeby wydać niepotrzebnie na audyt.  
Na tą chwilę to jest tylko takie porządkowanie budżetu. Do tej pory nie było żadnego projektu, został 
wykonany projekt i jest już pozwolenia na budowę.   
Dodał, że  w ostatnim rozdaniu nie dostaliśmy dofinansowania na żadną inwestycje, nie obowiązywały 
żadne zasady dofinansowania, więc trudno się było od tego odwołać. Więc, jeżeli tylko dostaniemy 
dofinansowanie na pewno to zrealizujemy. 
 
Pan A. Mieczkowski bardzo podziękował wszystkim za gratulacje. Podziękować przede wszystkim 
mieszkańcom naszego miasta , naszej gminy za oddane głosy na ten projekt.  Wszyscy strażacy 
zobowiązują się, że każda grupa społeczna, czy to młodzież, dzieci,  szkoła, Uniwersytet Trzeciego 
Wieku znajdą tam dla siebie miejsce, gdzie będą mogli spędzić czas nie patrząc w górę, czy pada, nie 
pada deszcz a przede wszystkim chodziło. Podziękować też wszystkim osobom, które w  ten projekt były 
bezpośrednio zaangażowane. Pogratulował też tym osobom, których projekty nie zostały 
zakwalifikowane .  
 
 
Pan J.Filipek – Burmistrz MiG – odnośnie budżetu obywatelskiego, stwierdził, że  jak na pierwszy raz nie 

jest źle , oddano 700 głosów. Dodał, że aby zrealizować budżet obywatelski trzeba przekonać ludzi do 

tego, że to jest dobry  projekt i aby ludzie zechcieli na niego zagłosować. Podkreślił, że chodziły słuchy, 

że budżet był przygotowany tylko dla miasta. Dodał, że jest to nieprawdą, bo każdy ze swojej 

miejscowości mógł taki projekt złożyć.  Stwierdził,  że ma też świadomość, że pewne rzeczy trzeba 

będzie poprawić w regulaminie. Podsumowując uważa, że ten budżet był sukcesem, bo zaangażowano 

do tego 700 osób, które wzięły udział w głosowaniu. 

   
W związku z wyczerpaniem porządku obrad XXXIII sesji Rady Miejskiej w Rynie Przewodniczący Rady 
zamknął obrady. 
 
                                                                                         Przewodniczący Rady Miejskiej w Rynie 
Protokółowała:                                                         

Bożena Dybała                                                                                     Juliusz Brant 

 


